
Protokoll fra RU Innlandet 21.03.2023  
AU har fysisk møte på RH, tillitsvalgte på Teams kl 10.00-15.00 
 

 Sak 1. Konstituering av møtet 
✓ Opprop / presentasjon digitalt 51 stemmeberettigede. Før valget var det 54 represamtater som 

stillte. Forfall fra 4 representanter  
 

Spesiell velkommen til nye i RU 
 

✓ Godkjenning av innkalling og sakliste 
- Godkjent 
 

✓ Valg av 2 til å godkjenne protokollen 
- Pål Eiesar og Syver Duenger 

Årsmelding og Regnskap for Nortura SA 
✓ Årsmelding og regeskap 2022 gjennomgått av Styremedlem Hans Amund Braastad 
✓ Spørsmål/diskusjon 
 

Innspill og spørsmål   

• Hvordan vil resultatet påvirke EBITDA? 
Svar:  Bankene har forsatt troa på oss, vi beholder kreditt ratingen.  

 

• Hvor mye av omsetningene er ren prisstigning og hva er volum?  
 

• Hva med Telespor? 
Svar: jobber med å få inn nye investorer 

• Kostnadsbesparende tilltak - hva er det ?  
Svar:  

o Lagt en strategi i fjor høst. Blant annet tatt ned avdelingen for ytre salg, sparer 40 

mill. 

o Bedre i rute etter dataangrep, mindre kostnader der 

o Strømprisene er nedgående 

o Har mye skåret vare på lager 

• Tar ned pris til produsent, totalt 100 mill. Redusere med 20 øre på kjøtt og 10 øre på egg 

• Fall i dagligvaremarkedet, sammenligner vi med Korona-årene eller med normalår? 
Svar: Dagligvaremarkedet faller, og vi klarte ikke å reversere fort nok når 

samfunnet åpnet.  
 

Vedtak: 
Regionutvalget tar gjennomgangen av årsmelding og regnskap til orientering 

Erlend Røhnebæk: Vi syns at regionutvalget bør uttrykke at det er et alvorlig resultat, tilføres 

protokollen. 
 

Pause 

Oppsummering kretsmøter 
v/ Eli Berven: Alle spørsmål blir svart ut, og det blir sendt til aktuelle som svarer ut. Sendes 

spørsmålsstillerne, og kretslederne blir satt på kopi av svaret.  
 



Litt økning på fremmøte, kvinneandelen har også økt. 17,2 fremmøtte totalt og 17,4 % av disse 

var kvinner. I 2023 møtte 534 av 3103 medlemmer på kretsmøter.  
Oppsummert spørreundersøkelsen: kom inn 2106 svar fra alle kretsmøtene i Nortura. 
 

Oppsummert fra kretsmøtene: 
Medlemsbutikk utvikling 
God jobb fra Nortura med priser 
Telledato må bort 
Markedsregulerende tilltak 
Vanskelig å tenke klima og bærekraft på egen gård 
«Min Side» må bli bedre og det fort! 
Skryt til sjåfører 
Må bli bedre på å planlegge inntransport 
 
Spørsmål/diskusjon 

 
✓ Spørreundersøkelse bør bare være resultat fra kretsen. Hadde vært bedre for diskusjonen 

innad i kretsmøtet. Ulllevering samtidig med kretsmøte, bør ikkje skje.  
✓ Møtekalender bør ikkje kollidere med Felleskjøpet og Tine  

✓ Ang. Kretsmøtene: Det oppfordres til å sende skriftlig innspill/saker til kretsmøtene - vi 

"svømmer" ikke i slike innspill, men det er viktig at de som kommer faktisk blir fulgt opp! 
 
Vedtak: 
Regionutvalget tar gjennomgangen av oppsummering av kretsmøtene  til orientering 
 

Organisasjonsprosessen 

v/ Wenche Rustad Wangen 

Hvordan øke medbedestemmelsen 

Egne plansjer  

(1.400 tillitsvalgte i Nortura, fyller 2100 roller) 

 

Innspill og Spørsmål   

 

• Kompetanse på tillitsvalgte er det viktigste, ikke hvor mange tonn det er i kretsen 

• Kretsmøtene må være fysisk, datakunnskap begrenser. Det bør være to representanter fra 

hver krets til årsmøte. RU møtene kan være på teams 

• Kretsmøtene må være fysisk, det må føles som om de blir hørt på møte også. Større 

kretser gjør at det blir færre fremmøtte. 

• Kompetanse viktigere enn tonn levert. Bør være to fra hver krets. 

• Fysisk møte for RU viktig for engasjementet.  

• Blir for dyrt å møte fysisk 

• Nortura må være en attraktiv organisasjon, vi er avhengig av kompetente tillitsvalgte 

            Redusere tillitsvalgte gjør at det blir mindre engasjement. 

• Ungdomsutvalget, hva slags plass skal vi ha i organisasjonen? 

• Organisering rundt hvordan bli mer handlekraftig? Hva skal til for at våre org skal bli 

rustet for å møte konkurransen. 

• Å skape kompetansen igjennom organisasjonene er ikke måten å gjøre det på, alle blir 

formet i samme skje. Vi må få inn kompetanse fra andre områder.  

o Svar: Kretsutvalg sliter med å få på plass personer. Kan kretsen bestå av to-tre 

personer? Kan Årsmøteutsendingene komme rett fra kretsen og ikke fra 



regionnivå? Dilemmaer. Hvordan kan vi forenkle for vi blir færre og færre. Kan 

ikke være slik at de blir redd for å møte på kretsmøtene i fare for å dra på seg en 

jobb.  

• Kjennskap til Nortura er viktig for å gjøre en god jobb. 

• Ting er for tungrodd  

• Hva med felles tillitsvalg i samvirkebedriftene, det er mye de samme som går igjen som 

tillitsvalgt. 

• Få ting ned på kretsnivå.  

• Kretsene bør selv få bestemme hvor mange de kan være, frivillig sammenslåing 

• Kretser som ønsker å slå seg sammen så må det også være en mulighet. 

• Må være klar over at det vil bli dobbelt så stort årsmøte om vi tar utsendinger fra 

kretsnivå.  

• Er det virkelig 1.400 tillitsvalgte i Nortura? (2.100 verv) 

• Vanlig møte i RU gir liten mulighet for påvirkning. Valgkomiteen lever litt sitt eget liv og 

vanskelig å komme med innspill 

• Årsmøte utsending bør ha tilknytning til kretsen for å kunne delta på årsmøte. 

• Ny inn i årsmøte bør en ha med seg noen som har vært med før.  

• Årsmøteutsendingen bør velges ut fra kretsledere. 

• Kretser i Innlandet, er det mulig å halvere antall kretser?  

• Reisetid på 1 time er maks reisetid for kretsmøte deltagelse. 

• Kretsene må få velge selv hvor mange de vil være.   

• Synes Jan Erik sitt innspill med alternering av kretsledere kan være en vei å gå fra år til år 

inn i årsmøtet. Ofte kan den valgte årsmøteutsendingen være litt "usynlig" mellom 

årsmøtene. 

 

Wenche og Jan Erik: tar med seg innspillene videre  

Lunsj  
 

Orientering tilførselsområde Innlandet 
✓ Status fra Medlem/Tilførsel – firbente. Marianne Myki 
 

Innspill og spørsmål  

 

• Bekymret for smågrissituasjonen når engangspurkene forsvinner og om det vil føre til for 

lite gris og mer import 

• Svara.  Vi er enige i bekymringer, og det ikke er for uten grunn at Fatland er de som er 

mest bekymret da de har de fleste av disse som blir berørt av engangs-purke-

begrensingene 

• Det var innmeldt stort antall med småfe nå etter nytt år. Er det stor antall søyer eller er 

det lam 

o Svar. Det er ikke innmeldt unormalt antall søyer men på grunn av kanskje nye 

ordning for tilskudd på vinterfôra småfe er det mange som behold lamma over 

telledato  

 

• Det ble utrykt bekymring fro storfe for markedet framover, og hva overgangen til løsdrift 

fjøs ville innebære for norsk storfekjøtt. 



o Svar: Er blitt slaktet ut mye melkeku, som vil gi en dreining i livkalvmarkedet. Vil 

bli født 8000 færre kalver, kan føre til underskudd, og dermed mindre slakt etter 

hvert.  

 

 

 

✓ Status fra Medlem/Tilførsel egg Tone Beate Hansen 
 

Innspill og spørsmål  

• Nortura kjøper ut produsenter, for å unngå overproduksjon. Hva gjør konkurrenter? 

o Svar: Dette er finansiert igjennom omsetningsmidler slik at det er ikke bare 

Nortura sine produsenter som er kjøpt ut  

 
✓ Status fra Medlem/Tilførsel fjørfe – Ola Bjørn Haugbråten 
 

 
 

Innspillene ble kommenter og tas med til styret og tilførselarbeidet 
 

Sak  Åpen post  - Lokale saker og diskusjoner  

 

Innspill og spørsmål  

• Ikke fornøyd med at man må levere ku på avtale, for å få ku/kalv tillegget. Innspill fra 

område Røros. 

o Tilleggsytelsene skal opp til vurdering etter hvert. Innspillet blir med inn i 

konsernstyret. Har vært sterk konkurranse i området, men roer seg kanskje litt 

nå etter den siste endringen angående Gudbrandsdal slakteri om at Grillstad 

trekker seg ut på bygge siden. 

o Tar med videre til Fagsjef storfe  

 

• Informasjonen vi gir når vi melder inn på nett, blant annet brokkgris. Opplever at når 

bilen kommer så sitter ikke dyrebilsjåføren på samme informasjon. Har ikke 

tilrettelagt for transport av dyr med sykdom/skade, pga manglende informasjonsflyt 

ang egenerklæringsskjema. 

o Svar: Har vært utfordringer med nettbrettene sjåførene har med seg i bilen 

 

• Bjørn Jordet: En produsent leverer i begge leirer. Rådgivere fra Nortura hadde gitt litt 

motgang, produsent reagerte negativt på dette.  

o Svar: Man prioriterer de som leverer 100% Nortura, men ved overskudd av kalv så 

kan man levere kalv til alle, uavhengig av hvor man leverer slakt. Det kreves 

selvsagt at kalv formidlet igjennom Nortura kommer tilbake til Nortura.  

 

 

• Skyvetillegg – brukt lite tidligere. Brukt mye i år, men kompensasjonen på 50 øre dekket 

knapt nok kostnaden til foring.  

 

 

 

 



• Klimakalkulatoren, hva gjør Nortura her? Sau og storfekjøtt. Syns ikke svaret var bra nok 

sist, Nortura må på banen. Tenker/Ønsker 15 klimarådgivere fra Nortura på storfe-sau. 

NLR har ikke denne kunnskapen på dyrebiten. Nortura blir uten den kompetansen på 

storfe og småfe. 

o Svar: Ingen rådgivere på dette nå fra Nortura, Hans Amund tar med seg 

problemstillingen tilbake til styret  

 

• Ikke godkjent KSL får ikke meldt inn på nett? Fått sperret muligheten? Dumt å sperre en 

kanal for de som kanskje sliter. 

o Svar: dyrevelferdsbesøk ikke godkjent, derfor ikke innmelding på nett, bransje-

enighet om dette 

 

• Strategi for neste år, hva skjer med økonomien 

o Svar: Har lagt spare-strategi for 2024, energipriser på veg ned, Prisen ned 20 øre 

på rødt kjøtt og 10 øre på egg. 

 

• Klimakalkulator data fra Nortura inn er for dårlig 

 

• Klimakalkulator gris, metan fra drøvtyggere x 6 gardsskogen må inn i kalkulatorene. 

• Husk at klimakalkulatoren har bestemt å bruke ein gamal vektfaktormodell frå 1990 

(GWP100) som gir høgare klimagassutslepp enn det som er reelt frå tamme drøvtyggarar. 

Det finst nye moderne reknemetoder frå fagfolka bak FNs klimapanel som viser lågare 

klimagassutslepp frå drøvtyggarane, slik som GWP* frå 2018, revidert i 2019. 

Klimakalkulatoren bruker med andre ord ein 33 år gamal reknemetode som feilaktig gir 

høge utslepp av metan 

 

 

• Erlend Røhnebæk: Hva er Budsjettert resultat for 2023? 

o Svar: Det kan vi ikke svare på direkte nå. 

 

 

Alle innspill tas med videre av styremedlem og tilførslelederne 

Pause  

Valg 

✓ Valgkomitéen sin innstilling ble lagt fram av leder Thomas Frankmo Tveråen 

Innstilling ligger finner her: 

https://medlem.nortura.no/getfile.php/13430346-

1678088006/Nortura%20Medlem/medlem.gilde.no/Filer/2023/Referat%20eierorgansisasjonen/In

nstilling%20fra%20valgkomie%20i%20RU%20Innlandet%2022.02.23.pdf 

 

 

Det var tilsammen 51 stemmeberettigede  

 

Valg av represanterer til AU Innlandet: 

Håkon Andreas Alm ( fjørfekjøtt ) valg gjenvalgt med 51 stemmer og 1 blank for 2 år  

Kjersti Wold( svin) ble nyvalgt med 51 av 51 for 2 år  

Nils Ole Robøle (Storfe)  nyvalgt 49 og 1 blank for 2 år  

 

Leder for 1 år: 

Gjennvalg på Bjørn Magnus Thordol gjenvalgt med 50 og 1 blank for 1 år  

https://medlem.nortura.no/getfile.php/13430346-1678088006/Nortura%20Medlem/medlem.gilde.no/Filer/2023/Referat%20eierorgansisasjonen/Innstilling%20fra%20valgkomie%20i%20RU%20Innlandet%2022.02.23.pdf
https://medlem.nortura.no/getfile.php/13430346-1678088006/Nortura%20Medlem/medlem.gilde.no/Filer/2023/Referat%20eierorgansisasjonen/Innstilling%20fra%20valgkomie%20i%20RU%20Innlandet%2022.02.23.pdf
https://medlem.nortura.no/getfile.php/13430346-1678088006/Nortura%20Medlem/medlem.gilde.no/Filer/2023/Referat%20eierorgansisasjonen/Innstilling%20fra%20valgkomie%20i%20RU%20Innlandet%2022.02.23.pdf


 

Nestleder: 

Gjennvalg på Iver Isum gjenvalgt med 48 og 3 blanke for 1 år  

 

Personlig vara til RU represantantene:  

Pål Myrvang (egg) valgt med 50 og 1 blank for 1 år  

Tone Marie Øksether (fjørfekjøtt)  med 50 og 1 blank for 1 år 

Jon Finborud (svin)  med 51 av 51 for 1 år  

Nils Harald Lunde( kalkun) 51 av 51for 1 år  

Mali Haugen (småfe)  50 og 1 blank for 1 år  

Ragnhild Sjurgard (storfe)  49 og 2 blanke for 1 år  

 

Årsmøteutsendinger valgt samlet : (51 av 51) 

Hans Arne Krogsti gjenvalgt for 2 år  

Ragnhild Sjurgard gjenvalgt for 2 år 

Mali Haugen gjenvalgt for 2 år 

Eivind Wårum ny valgt for 2 år 

Ole Asbjørn Jacobsen Holt nyvalgt for 2 år 

 

Vara til årsmøteutsendingar valgt samlet (50 av 51) 

Camilla Bye ny valgt 1 år  

Ola Kvarberg gjenvalgt 1 år  

Bjørn Jordet gjenvalgt 1 år 

Torgeir Dalen ny valgt 1 år 

Ida Hensbakken ny valgt 1 år 

Ida Gillebo gjenvalgt 1 år 

Tormod Enok Skramstad gjenvalgt 1 år 

Jon Gunnar Karterud ny valgt 1 år 

Lena Engebretsgård  gjenvalgt 1år  

 

Leder av valgkomiteen: Thomas Frankmoen Tveråen gjenvalgt  med 49 av 51 for 1 år 

Nestleder: Mai-Elin Imset gjenvalgt med 48 av 51 for 1 år  

 

Nye medlemmer i valgkomiteen: Kjersti Narum: 49 av 51 for 3 år  

Ny Varamedlem. Anne Feragen 51 av 51 for 1 år  

 
 

 
RU-representantane fra kretsene og AU har stemmerett. 
 

Orientering frå sentral valgkomité 
✓ Gjennomgang v/ Bjørn Magnus Tordol 

 

Innspill og spørsmål  

• Tone Steinsland sin deltagelse i styret har en fått endel spørsmål rundt og er omstridt. 

o Svar: Mente hun var høyt kompetent 

• Heller ingen som driver med egg i styret, trenger noe som bærer dette inn til styret 

▪ Svar: vi har prøvd, men ikke funnet den rette.  

• Styreleder har kun 551.000  i godtgjørelse, jeg syns dette er for lite 

o Svar: Hun har også fraværs godkjørelse, så blir det dobbelte når alt er oppgjort 



• Litt uheldig at 2 fra Snåsa skal sitte samtidig i sentralstyret. Men dette sier kanskje 

mest om at det er vanskelig å finne kandidater? Tror vi vil få tilbakemeldinger på dette 

fra medlemmene våre. 

• Kontrollkomite er den matnyttig eller pengesluk? 

 

o Svar: Kontollutvalg trengs som vaktbikkjer. 
 
 

Oppsummering/evaluering 
- Takket av utgående AU representanter  

 

 


